
   

 

   

 

 
Číslo jednací: MU-IS/196195/2024/2444971/FF-1 

Pondělí 17. června 2024 v 16:00, zasedací místnost děkanátu 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků: 

Mgr. Stanislav Bárta, Ph.D. 
Mgr. Tomáš Dvořák, Ph.D. 
Mgr. Petr Elbel, Ph.D. 
Mgr. Zuzana Fonioková, Ph.D. 
PhDr. Petr Kalina, Ph.D. 
doc. PhDr. Dagmar Pichová, Ph.D. 
doc. PhDr. Bc. Ondřej Šefčík, Ph.D. 
Mgr. Roman Švaříček, Ph.D. 
doc. Mgr. Zuzana Urválková, Ph.D. 
doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. 

Studentská komora: 

Mgr. Kateřina Holíková 
Bc. Lucie Lindnerová 
Mgr. Lucie Machalová 
Mgr. Tereza Poledníková 
Bc. et Bc. Adéla Svobodová 
Bc. Pavel Tlapák 
Bc. Zuzana Urbanová 
Mgr. Ondřej Varaďa (dorazil se zpožděním)  
 

Omluveni: 

doc. Mgr. Markéta Ziková, Ph.D. 
prof. Ivan Foletti, MA, Docteur es Lettres, Docent 
in Church History 
Mgr. David Hons  
 

Hosté: 

doc. PhDr. Václav Štěpánek, Ph.D. 
Mgr. et Mgr. Stanislav Hasil 
Bc. Jakub Zikmund 
 

 

Zapisovatelka: Lenka Josefína Sládková  



   

 

   

 

 

Program ustavujícího zasedání AS FF pro léta 2024–2027 dne 17. června 2024 
v 16 hod. 
 
Místo konání: zasedací místnost děkanátu v 16 hodin 
 
Omluveni: 
 
 

1. Volby do AS FF MU volební období 2024–2027 a funkční období AS FF MU 
referuje předseda AS FF MU 2021–05. 2024 Václav Štěpánek 
 
2. Ustavení volební komise pro volbu předsedy AS a místopředsedů AS 
Komise je minimálně tříčlenná, jedním členem je zástupce studentské komory. Komise ze 
svého středu volí předsedu 
 
3. Volba předsedy AS FF MU 
Návrhy na předsedu může podat každý člen AS FF. Kandidáti se následně představí AS FF. 
Volbu řídí volební komise podle čl. 19. Jednacího řádu AS FF MU. Volba je tajná. 
 
Po volbě přebírá řízení schůze nový předseda AS FF MU 
 
4. Volba místopředsedů AS FF MU 
Pro volbu místopředsedů platí stejná ustanovení jako pro volbu předsedy, přičemž 
místopředsedy volí každá komora samostatně. Dále podle bodu 8 čl. 19 jednacího řádu 
 
5. Ustanovení komisí AS FF MU 
 
Správní komise 
Komise se zabývá především otázkami byrokratické zátěže kladené jak na akademické pracovníky, tak 
na studenty. Shromažďuje podněty od členů akademické obce, předává je vedení fakulty a společně s 
ním se pokouší hledat cesty k omezení byrokracie a optimalizaci administrativních činností. Členové 
akademické obce mohou své podněty sdělovat průběžně kterémukoliv členu komise. 
 
Volební a mandátová komise 
Hlavní činností Volební a mandátové komise AS FF MU je řízení voleb do obou obvodů AS FF MU. 
Komise prověřuje správnost seznamu členů příslušného volebního obvodu a zpřístupňuje ho členům 
volebního obvodu. Zveřejňuje listinu kandidátů a informuje voliče o čase, ve kterém mohou 
kandidáty volit. Dbá na zachování rovných podmínek vedení volební kampaně. Vede volební protokol 
o průběhu a výsledku voleb, který zveřejňuje způsobem umožňujícím dálkový přístup, stejně tak 
zveřejňuje i celkové výsledky voleb. Volební komise vede i dílčí a doplňující volby. 
 
Ekonomická komise 
Komise se zabývá otázkami rozpočtování na FF MU a sleduje principy a vývoj financování fakulty na 
úrovni univerzitní i celostátní. S vedením FF MU a Ekonomickou komisí děkana FF MU projednává 
interní rozpočtovou metodiku FF MU a navrhuje její úpravy s ohledem na prosperitu a rozvoj fakulty 
a Dlouhodobý záměr MU a FF MU. Každoročně vydává Akademickému senátu FF MU doporučení ke 
schválení nebo neschválení rozpočtové metodiky předložené děkanem, potažmo rozpočtu FF MU. 
 



   

 

   

 

Legislativní komise 
 
Smírčí komise 
Smírčí komise rozhoduje ve sporech: 
 
1) mezi členy akademické obce FF 
2) mezi členem akademické obce FF a samosprávným akademickým orgánem FF 
3) mezi samosprávnými akademickými orgány FF 
Komise rozhoduje v rámci řízení za účasti stran sporu. Pokud se v jeho rámci dospěje k 
dohodě stran, vydá komise smírčí nález obsahující podstatu dohody. Není-li dohoda možná, 
rozhodne komise rozhodčím nálezem. 
Nález je pro účastníky řízení závazný. 
 
Zřízení komisí řídí nově zvolený předseda AS FF MU. Předsedy komisí vybírá AS z řad svých 
členů (viz čl. 6). 
 
6. Různé 
Nutné je především stanovení dalšího zasedání AS FF MU vzhledem k úkolům, které jej 
očekávají,  
 
V Brně dne 17. května 2024 
 
Doc. PhDr. Václav Štěpánek, Ph.D. 
Předseda AS FF MU za léta 2018–05. 2024 
 
 
 
  



   

 

   

 

 

Průběh zasedání 
 

1. Volby do AS FF MU 
 

Doc. Štěpánek zahájil zasedání v 16:03 z pozice bývalého předsedy AS. Zdůrazňuje, že toto 
setkání senátu je ustanovující. Pro začátek zmiňuje, že volby do senátu byly, pokud jde o 
akademickou komoru, co se týče volební účasti poměrně úspěšné, neboť kandidátů byl více 
než dvojnásobek a volební účast byla vysoká. Naopak zdůrazňuje, že v rámci studentské 
komory se volby účastnilo asi jen 11 % studentů. 
Bývalý předseda zdůrazňuje podmínky usnášeníschopnosti senátu na základě článku 19, 
neboť je s ohledem na účel tohoto setkání vhodné je připomenout. 

 
 

2. Ustavení volební komise pro volbu předsedy AS a místopředsedů AS 
Doc. Štěpánek se dotazuje senátu, kdo by měl zájem o pozici ve volební komisi, přičemž toto 
obsazení však nemusí být shodné s pozdějšími členy volební komise.  
Senátor S. Bárta navrhuje, aby se všichni členové senátu postupně představili, načež se 
všichni členové senátu jeden po druhém představí.  
Senátor S. Bárta navrhuje do volební komise senátora O. Šefčíka, s čímž senátor O. Šefčík 
souhlasí s odkazem na svoje zkušenosti. 
Senátorka K. Holíková navrhuje na členství sama sebe rovněž s ohledem na svoje zkušenosti. 
Senátor S. Bárta navrhuje přítomného Mgr. Hasila. 
Senátor R. Švaříček navrhuje sám sebe. 
Doc. Štěpánek vysvětluje na základě dotazu senátorky Z. Foniokové funkci volební komise a 
dotazuje se, zda by se ještě někdo chtěl stát členem. 
Senátorka Z. Fonioková navrhuje sama sebe. 
Doc. Štěpánek rekapituluje kandidáty na členy volební komise, kterými jsou Mgr. Hasil a 
senátoři O. Šefčík, K. Holíková, R. Švaříček a Z. Fonioková. Zdůrazňuje potřebu volby 
předsedy komise a navrhuje senátora O. Šefčíka. Dotazuje se senátu, zda souhlasí se 
složením komise a předsedou. 
Doc. Štěpánek dal hlasovat o složení komise a jejím předsedovi. 
 
17-0-0 
Schváleno 

 
3. Volba předsedy AS FF MU 

Doc. Štěpánek žádá nového předsedu volební komise senátora O. Šefčíka o řízení volby 
předsedy AS. Vyzývá ke jmenování kandidátů na funkci předsedy AS. Senátorky D. Pichová a 
Z. Urválková navrhují senátora S. Bártu. 
Senátor S. Barta s návrhem souhlasí a představuje se. 
Senátorka Z. Urválková se ptá na podmínky zdržení se hlasování, doc. Štěpánek vysvětluje 
princip. 
Doc. Štěpánek se ptá, zda jsou nějací další kandidáti. 



   

 

   

 

Doc. Štěpánek dává hlasovat tajnou volbou o návrhu, aby se senátor S. Bárta stal předsedou 
AS FF MU. 
 
16-0-1 
Schváleno 

 
4. Volba místopředsedů AS FF MU 

 
Doc. Štěpánek vítá nového předsedu a zdůrazňuje význam funkce pro pozdější roky. Se slovy 
,,Vivat předseda’’ předává symbol moci, tj. razítko. 
Nový předseda AS se ujímá vedení jednání. Navrhuje přejít k hlasování o volbě 
místopředsedů akademické i studentské komory. 
Senátorka L. Machalová na funkci navrhuje senátorku L. Lindnerovou, která s návrhem 
souhlasí. 
Předseda AS vyzval k dalším kandidaturám, žádné však nejsou. 
Předseda AS dává hlasovat tajnou volbou o návrhu, aby se senátorka L. Lindnerová stala 
předsedkyní SK AS FF MU a zároveň 1. místopředsedkyní AS FF MU. 
 
6-0-1 
Schváleno 
 
Předseda AS gratuluje nové předsedkyni SKAS ke zvolení a navrhuje přejít k dalšímu 
hlasování o pozici předsedkyně KAP a 2. místopředsedkyně AS. Na funkci navrhuje senátorku 
Z. Urválkovou a vyzývá k dalším návrhům.  
Senátorka Z. Urválková s kandidaturou souhlasí.  
Předseda AS dává hlasovat tajnou volbou o návrhu, aby se senátorka Z. Urválková stala 
předsedkyní KAP AS FF MU a zároveň 2. místopředsedkyní AS FF MU. 
 
9-0-1 
Schváleno 
 

5. . Ustanovení komisí AS FF MU 
Předseda AS navrhuje přejít k volbě členů jednotlivých komisí. Navrhuje postupovat dle 
programu a upozorňuje, které komise jsou dle jednacího řádu stálé. Navrhuje při 
bezproblémových nominacích hlasovat o všech členech komisí naráz. Dále navrhuje, aby si 
po skončení zasedání každá komise zvolila svého předsedu. 
Senátor D. Zbíral se domnívá, že předsedu komise by měl volit přímo senát a odkazuje se na 
článek 6 odst 4 jednacího řádu. 
Předseda AS doplňuje, že toto je praxe univerzitního senátu, kde je v jednacím řádu článek 
analogického znění. Dosavadní praxe fakultního senátu byla odlišná, kdy se předsedové 
vybírali až na úvodních jednáních komise. Navrhuje tedy v souladu s upozorněním senátora 
D. Zbírala hlasovat vždy o složení komise včetně postu předsedy, pokud bude navržen. 

 
Správní komise 
 
Předseda AS se ptá, zda jsou nějaké návrhy do správní komise. 



   

 

   

 

Za KAP navrhuje senátory P. Kalinu, D. Pichovou a T. Dvořáka. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová navrhuje za SKAS senátorky L. Machalovou a K. Holíkovou. 
Předseda AS se ptá, zda má někdo zájem stát se předsedou komise. Hlásí se senátorka D. 
Pichová. Předseda AS tedy navrhuje složení komise se senátorkou D. Pichovou jako 
předsedkyní. 
Předseda AS dává hlasovat o usnesení: 
 
AS FF MU ustanovuje svou správní komisi v tomto složení: doc. Dagmar Pichová 
(předsedkyně); členové: Dr. Tomáš Dvořák, Dr. Petr Kalina, Mgr. Lucie Machalová. 
 
15-0-2 
Schváleno 
 
 
Volební a mandátová komise 
 
Předseda AS přechází k dalšímu bodu jednání, tj. k ustanovení Volební a mandátové komise. 
Jako členy navrhuje Mgr. Hasila a senátora O. Šefčíka. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová navrhuje za studentskou komoru senátory O. Varaďu a K. 
Holíkovou. 
Doc. Štepánek upozorňuje, že při příštích volbách do AS nemohou být členové komise 
kandidovat. 
Senátror D. Zbíral upozorňuje, že se jedná o běžnou praxi, ale před volbami mohou z funkce 
odstoupit. 
Předseda AS se dotazuje, zda jsou ještě další návrhy na členství.  
Senátor T. Dvořák navrhuje dr. Jiřího Němce, je však třeba ověřit jeho souhlas. 
Předseda AS přerušuje jednání o volbě členů Volební a mandátové komise do rychlého 
telefonického ověření souhlasu s kandidaturou. 
 
Ekonomická komise 
Jednání pokračuje k volbě členů do Ekonomické komise a předseda prosí o návrhy kandidátů. 
Předseda AS navrhuje za KAP senátory D. Zbírala, P. Elbela a O. Šefčíka. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová navrhuje senátory D. Honse, T. Poledníkovou a P. Tlapáka. 
Senátor D. Zbíral se ptá na průběh voleb a zdůrazňuje svou zkušenost s předchozími 
komisemi, kde ty menší komise fungovaly lépe. Předkládá návrhy pro fungování budoucího 
senátu v tomto ohledu. 
V reakci na sudý počet členů komise je navržen ještě senátor T. Dvořák. 
Místopředsedkyně Z. Urválková se ptá, zda není senátor O. Šefčík ve střetu zájmů, protože je 
v ekonomické komisi děkanky. 
Senátor D. Zbíral se vyjadřuje k fungování komisí děkanky a uvádí, že se nejedná o střet 
zájmů.  
Doc. Štěpánek souhlasí. 
Předseda AS se vyjadřuje k počtu členů komise, neboť 7 se mu zdá příliš. Přesto však 
navrhuje hlasovat o tomto složení. Dotazuje se, zda má ještě někdo zájem o členství. 
Senátor O. Šefčík navrhuje snátora D. Zbírala na předsedu komise, ten s kandidaturou 
souhlasí. 
Předseda AS dává hlasovat o členech a předsedovi ekonomické komise. 



   

 

   

 

Senátor D. Zbíral upozorňuje, že je třeba zvážit případné zdržení se hlasování, jelikož volba je 
platná pouze při souhlasu nadpoloviční většiny. 
 
AS FF MU ustanovuje svou ekonomickou komisi v tomto složení: doc. David Zbíral (předseda); 
členové: Dr. Tomáš Dvořák, Dr. Petr Elbel, Mgr. David Hons, Mgr. Tereza Poledníková, doc. 
Ondřej Šefčík, Bc. Pavel Tlapák. 
 
16-0-1 
Schváleno 
 
Volební a mandátová komise 
Předseda AS se vrací k předchozímu bodu jednání, tj. hlasování o složení volební a 
mandátové komise. Dr. J. Němec projevil s kandidaturou souhlas. 
Senátor T. Dvořák navrhuje senátora O. Šefčíka na pozici předsedy komise. 
Senátor O. Šefčík s návrhem souhlasí. 
16:48 přichází senátor O. Varaďa. 
Předseda AS dává hlasovat o členech a předsedovi volební a mandátové komise. 
 
AS FF MU ustanovuje svou volební a mandátovou komisi v tomto složení: doc. Ondřej Šefčík 
(předseda); členové: Mgr. Stanislav Hasil, Mgr. Kateřina Holíková, Dr. Jiří Němec, Mgr. Ondřej 
Varaďa. 
 
18-0-0 
Schváleno 
 
Legislativní komise 
Další v pořadí je legislativní komise, kam předseda AS navrhuje sám sebe na pozici člena za 
KAP. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová navrhuje senátorku K. Holíkovou a sama sebe.  
Místopředsedkyně Z. Urválková navrhuje na pozici předsedkyně komise místopředsedkyni L. 
Lindnerovou. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová souhlasí. 
Předseda AS dává hlasovat o členech a předsedkyni legislativní komise. 
 
AS FF MU ustanovuje svou legislativní komisi v tomto složení: Bc. Lucie Lindnerová 
(předsedkyně); členové: Dr. Stanislav Bárta, Mgr. Kateřina Holíková. 
 
18-0-0 
Schváleno 
 
Smírčí komise 
Předseda AS navrhuje členy za KAP senátory O. Šefčíka, T. Dvořáka a P. Kalinu. Senátoři O. 
Šefčík a T. Dvořák nominaci odmítají. 
Senátor P. Kalina se dotazuje, jak je funkce časově náročná. 
Senátor O. Varaďa objasňuje, že náročná není, načež senátor P. Kalina návrh na funkci 
přijímá. 



   

 

   

 

Místopředsedkyně L. Lindnerová za studentskou komoru nominuje senátory Z. Urbanovou a 
O. Varaďu. 
Senátorka T. Poledníková se hlásí jako další člen. 
Místopředsdkyně Z. Urvalková navrhuje senátorku Z. Foniokovou. 
Předseda AS upozorňuje, že již bylo navrženo 5 členů a dotazuje se senátu na nominaci 
předsedy komise. Senátor O. Varaďa se hlásí o tento post. 
Předseda AS dává hlasovat o členech a předsedovi smírčí komise. 
 
AS FF MU ustanovuje svou smírčí komisi v tomto složení: Mgr. Ondřej Varaďa (předseda); 
členové: Dr. Zuzana Fonioková, Dr. Petr Kalina, Mgr. Tereza Poledníková, Bc. Zuzana 
Urbanová, 
 
17-0-1 
Schváleno 
 
Komise pro kvalitu studijních programů 
Byť to není na programu, upozorňuje předseda AS na očekávanou vlnu reakreditací 
studijních programů a v souvislosti s tím navrhuje za KAP zřízení komise pro kvalitu studijních 
programů. Rámcově by její náplní měla být příprava podkladů pro projednávání akreditací 
studijních programů a reforma doktorského studia. 
Za členy komise navrhuje za KAP senátory R. Švaříčka, Z. Urválkovou a M. Zikovou.  
Místopředsedkyně L. Lindnerová navrhuje za studentskou komoru senátorku Z. Urbanovou, 
ale vyjadřuje obavu, že se jedná o sudý počet. 
Senátor O. Šefčík se přimlouvá za lichý počet členů v komisi, neboť je přesvědčen, že je pak 
výkon komise více efektivní. 
Senátor P. Tlapák se hlásí jako pátý člen komise. 
Místopředsedkyně Z. Urválková navrhuje jako předsedu komise senátora R. Švaříčka. 
Senátor R. Švaříček souhlasí. 
Předseda AS dává hlasovat o členech a předsedovi komise pro kvalitu studijních programů. 
 
AS FF MU ustanovuje svou komisi pro kvalitu studijních programů v tomto složení: Dr. 
Švaříček (předseda); členové: Bc. Pavel Tlapák, Bc. Zuzana Urbanová, doc. Zuzana Urválková, 
doc. Markéta Ziková. 
 
16-0-2 
Schváleno 
 
 
Předseda AS upozorňuje na předchozí existenci komise pro vědu, která však nebyla příliš 
funkční. Odkládá debatu o jejím případném ustanovení na příští zasedání senátu. 
 
Senátorka K. Holíková upozorňuje na sudý počet členů správní komise a navrhuje sama sebe 
jako další členku správní komise. 
Předseda AS dává hlasovat o doplnění správní komise o senátorku K. Holíkovou. 
 
17-0-1 
Schváleno 



   

 

   

 

6. Různé 
 

 
Možnost hybridní formy zasedání 
 
Předseda AS upozorňuje, že organizace budoucích zasedání souvisí také s materiálem 
předpřipraveným legislativní komisí AS FF MU v předchozím období a žádá jejího bývalého 
předsedu J. Zikmunda o představení záměru. 
Bc. Zikmund referuje o záměru doplnění jednacího řádu o možnost hybridní formy zasedání 
například s ohledem na nepřítomnost studentských senátorů v souvislosti s pobyty Erasmus. 
Upozorňuje na jednací řády Právnické a Farmaceutické fakulty. Úpravu konzultoval též 
s fakultní právničkou a upozorňuje, že v září už by se dalo o problematice hlasovat. Předložit 
návrh ještě minulému senátu bohužel nestihl. 
Senátorka T. Poledníková upozorňuje, že v lednu 2025 ze SKAS bude nepřítomno 5 členů. 
Během mandátu má výjezd naplánováno 6 členů. 
Senátor O. Varaďa poukazuje na to, že návrh platí i pro akademické pracovníky, kteří by se 
jednání mohli účastnit z pracovních cest. 
Předseda AS zdůrazňuje, že je třeba dát pozor na specifikaci podmínek využití hybridního 
zasedání, aby nedocházelo k jeho zneužívání. 
Bc. Zikmund informuje o současné formulaci, kdy se musí jednat o studijní nebo pracovní 
cestu v zahraničí na dobu delší než 1 měsíc. 
Mgr. Hasil navrhuje zahrnout i zdravotní nebo epidemiologické důvody. 
Předseda AS preferuje obecné znění normy oproti taxativnímu výčtu. 
Senátor D. Zbíral upozorňuje, že jsou v senátu všichni dobrovolně a z toho vychází i voliči. 
Preferuje nechat podmínky obecné a vychází z předpokladu, že se všichni chtějí zasedání 
účastnit. 
Senátor O. Šefčík se přimlouvá za co nejvolnější znění, protože čím preciznější jsou 
podmínky, tím bývá situace horší.  
Senátor O. Varaďa upozorňuje, že akademické pobyty bývají kratší a často důležitější, a proto 
je rovněž za volnější znění. 
Senátor P. Kalina navrhuje formulaci v obecných případech, kdy každá neúčast musí být 
řádně odůvodněna. 
Senátor T. Dvořák upozorňuje na problém nárokovosti hybridního přístupu. Případné 
neočekávané technické problémy znemožňující účast na dálku by neměly mít vliv na průběh 
a platnost jednání fyzicky přítomného senátu, bude-li usnášeníschopný.  
Senátorka K. Holíková navrhuje hlasování v ISu, aby měl člověk i tak možnost hlasovat i v 
případě, že selže připojení. 
Mgr. Hasil navrhuje zavedení hlasování pomoci aplikace E-volba a uvádí svoje zkušenosti. 
Předseda AS navrhuje, aby Bc. Zikmund předal podklady nové předsedkyni legislativní 
komise. Komise připraví podklady pro změnu jednacího řádu pro další zasedání.  
 
Čas zasedání 
 
Senátor D. Zbíral upozorňuje, že není stoupencem radikálních změn, proto navrhuje zachovat 
pondělní termíny zasedání senátu, ale navrhuje diskuzi ohledně času zasedání. Navrhuje 
posunutí na 14 nebo 15 hodin. 
Senátor R. Švaříček se také přiklání alespoň k 15. hodině. 



   

 

   

 

Senátorka K. Holíková upozorňuje, že je pro ni 15. hodina problematická z důvodu osobních i 
studijních a zastává 16. hodinu. 
Senátorka Z. Fonioková navrhuje řešit situaci na zářijovém jednání, aby se daly termíny 
zohlednit při přípravě rozvrhu na další semestr. 
Senátorka K. Holíkova upozorňuje na tradici času v 16 hodin, se kterou mohli lidé dopředu 
počítat. 
Předseda AS podotýká, že jsou vždy pouze cca 3 zasedání za semestr. 
Senátorka A. Svobodová upozorňuje, že dokud nebude mít rozvrh, přesunutí pro ni nemá 
žádný význam. 
Předseda AS shrnuje debatu a upozorňuje na návrh posunout zasedání aspoň na 15. hodinu 
a na protinávrh o zachování 16. hodiny. Bere to jako návrh bodu na další zasedání a navrhuje 
debatu posunout na první zářijový termín.  
Senátor O. Šefčík se ptá, zda může hlasovat pro oba návrhy.  
Předseda AS objasňuje postup hlasování dle jednacího řádu. 
Senátorka Z. Fonioková se ujišťuje o postupu hlasování o jednotlivých návrzích. 
Místopředsedkyně Z. Urválková navrhuje konat první zářijové jednání dle dosavadních 
zvyklostí v 16 hodin a jednání o případné změně termínu posunout na toto zářijové jednání. 
Předseda AS dává o návrhu místopředsedkyně Z. Urválkové hlasovat. 
 
17-0-1 
Schváleno 
 
Termín zasedání 
 
Předseda AS otevírá debatu o možných termínech zasedání AS. Jsou dva možné termíny, září 
23. a 30. 
Senátorka K. Holíková poukazuje na to, že legislativní komise univerzitního senátu se schází 
týden před AS. 
Předseda AS navrhuje 30. září a 23. září a ptá se na časové možnosti senátorů v těchto 
termínech. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová se ptá, zda je možné projednávat jednací řád, i když budou 
nějací členové již na Erasmu. 
Předseda AS stanovuje další zasedání předběžně na 30. září. S ohledem na termíny zasedání 
univerzitního senátu dále navrhuje jednání 21.října a 9. prosince.  
 
Vedení zápisu 
 
Předseda AS vyjasňuje, že zapisovatelka předkládá pouze kostru zápisu a je odpovědností 
všech členů senátu, aby ve stanovené lhůtě zkontrolovali své výroky a případně navrhli 
úpravy zápisu. Technicky navrhuje formu komentářů do sdíleného dokumentu. 
Senátorka K. Holíková navrhuje možnost využití dokumentového serveru, který by usnadnil 
práci v hledání podkladu k zápisu a jednání. 
 
 
 
 
 



   

 

   

 

Význam Smírčí komise 
 
Senátor O. Varaďa informuje o debatě SKAS o významu smírčí komise. Upozorňuje, že nějaké 
záležitosti, které měla dříve na starosti smírčí komise, nyní řeší ochránkyně práv MU. Ptá se, 
zda má komise ještě význam, byť ji nechce zlikvidovat. 
Mgr. Hasil, jako bývalý člen různých komisí, zdůrazňuje, že je to velmi silný orgán ve věcech 
sporu, např. mezi vedením fakulty. Říká, že z jeho pohledu není vhodné komisi rušit, jelikož 
se jedná o silný nástroj.  
Senátor O. Šefčík je proti tomu, aby se moc předávala na exekutivu, např. ochránkyni práv 
MU. Upozorňuje, že není dobrý postup oslabovat samosprávné orgány. To, že komise 
nezasedá, je podle něj dobře. Znovu zdůrazňuje smysl a důležitost komise. 
Senátor T. Dvořák připomíná, že smysl komise je už jen v tom, že existuje. 
Senátor O. Varaďa uznává, že tedy není nutné komisi rušit. 
Předseda AS podotýká, že je dobré si někdy připomenout smysl některých samosprávných 
orgánů. 
 
 
Zápis ze schůze vedoucích pracovišť 
 
Předseda AS informuje o tom, že byl osloven z akademické obce v souvislosti s vyjádřením 
paní děkanky v zápise z porady vedoucích pracovišť. Cituje ze zápisu: 
"Předpokládané každoroční navyšování tarifů na MU je spojeno se zodpovědností každého člena 
fakulty odvádět výhradně perfektní výkony v každé oblasti, která je mu svěřena. V případě 
akademických pracovníků se jedná především o výuku a vědu, ideálně i o naplňování třetí role fakulty. 
Vedoucí akademických pracovišť musí se svými týmy pracovat tak, aby výuka v akreditovaných 
programech i mimo ně byla realizována co nejlépe, bez jakýchkoliv možných pochyb, a současně aby 
výsledky bádání jejich týmů byly srovnatelné s odpovídajícími vynikajícími zahraničními pracovišti." 
 
Předseda AS plánoval požádat paní děkanku na tomto jednání o vysvětlení výroku, kterým se 
někteří akademici cítí dotčeni, avšak vzhledem k ohlášené nepřítomnosti vedení fakulty na 
zasedání pouze informuje o tomto podnětu. 
Senátor O. Šefčík a senátor P. Kalina podotýkají, že výrok si pamatují až ze zápisu a že na 
jednání nezazněl, jelikož by si jej určitě pamatovali. 
Senátor D. Zbíral doplňuje, že plánované navyšování tarifů nepokrývá ani inflaci, která se 
dotýká všech. Upozorňuje na to, že nelze zároveň dosahovat excelence ve všech zmíněných 
oblastech. 
Předseda AS navrhuje vzhledem k nepřítomnosti vedení diskuzi odložit. Bude o bodu 
informovat paní děkanku a požádá ji o objasnění výroku na příštím zasedání senátu. 
 
Reforma doktorských programů 
 

Senátor P. Elbel upozornil na své znepokojení a nepochopení významu reformy, přestože se 
účastnil mnoha diskusí s ní spojených. Zdůraznil, že navzdory několika setkáním stále 
nechápe přínos této reformy. Spočívá v radikálním slučování jednotlivých programů do 
obřích programů a programových rad. Domnívá se, že reforma je špatně připravená a může 
se s ní zničit mnoho již fungujících věcí na FF. Říká, že není přesvědčen o ničem pozitivním, co 
by mohla reforma přinést. Pokud má být cílem slučování interdisciplinarita, tak tu lze zajistit i 



   

 

   

 

jinak a obvykle ji máme již nyní. Navrhuje téma otevřít a v senátu se jím intenzivně zabývat, 
možná i na úrovni komisí. Opět vyjadřuje obavu nad velikostí oborových rad. 

Místopředsedkyně Z. Urválková reaguje tím, že problém je v tom, že existuje mnoho oborů, 
které nebyly dobře hodnocené mezinárodními hodnotiteli zejména kvůli vysoké studijní 
neúspěšnosti v doktorském studiu. Filologické obory se redukovat musí kvůli končící 
akreditaci některých doktorských programů a reforma může některé obory, které se slučují, 
zachránit. Zdůrazňuje potřebu garantů v dobrém věku. Navrhuje, aby se s projednáním 
počkalo na vedení FF.  
Senátor P. Elbel říká, že oni naopak dostali známku dobrou a zkušenost má opačnou. Nevidí 
důvod, proč se nutně slučovat, když mají některé programy dobré výsledky a vysoký počet 
publikací. Navrhuje, aby se ke sloučení přistoupilo v případě, že mají programy samy 
problém. 
Místopředsedkyně L. Lindnerová doplňuje, že s reformou doktorských studií je spojena pro 
studenty velká nejistota, a apeluje na zvýšení transparentnosti celé situace vůči studentům. 
Místopředsedkyně Z. Urválková navrhuje, aby se do příštího jednání zjistilo co nejvíce 
informací ohledně první vlny akreditaci, aby se mohlo vše projednat detailněji. Navrhuje 
schůzku za účelem získání více informací. 
Předseda AS shrnuje, že se ukazuje, že ke slučování programů nelze přistupovat mechanicky. 
Zároveň toto téma je vhodné k řešení na nově ustavené komisi pro kvalitu studijních 
programů. 
 
Předseda AS uzavřel tento bod programu a konstatuje, že se jednalo o závěrečný bod, 
poděkoval zúčastněným a ukončil jednání v 17:50. 



Podpisová doložka   
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